
 

 

SKOLEN PÅ 

STRAND 

BOULEVARDEN 
 

Strandboulevarden 47B 

DK-2100 København Ø 

 

Tel 33 66 24 73 

sps.skoleporten.dk 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde d. 17. september 2020 

Dato: Torsdag d. 17. september kl. 17.00-19.00  

Sted: Familiekurserne, villaen på Gl. Kalkbrænderivej 

 

Tilstede: Nikolaj Vagner, Hanne Langball Olsen, Lars Aaberg, Rune Gercke-Lorenzen, Brian Hansen, Mads 

Hey, Ida Munch Jacobsen, Sandra Ernstsen og Mette Lund Thomsen 

Ikke til stede:  Eleverne, Natascha Dayan, Jeppe Terp og Alfonsus Molenbroek 

 

1.  Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02) 

Brian blev valgt. 

 

2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 17.02 – 17.05) 

Referatet blev godkendt. 

 

3. Orientering fra (O) (20 min – 17.05-17.25)  

a. Skoleleder:  

• Corona: Vi er kommet på landkortet med corona. To medarbejdere, en elev samt en forælder, som 

har været til forældremøde, er konstateret covid 19-positiv. Status: Alle de tilfælde, som har været 

på Østerbro skolerne er ind til nu blevet stoppet op i smittekæderne. Det er nu præciseret oppefra, 

at vi ikke må udlåne kantinen til sociale arrangementer. 

 

b. Personale:  

• Familiekurserne er i gang med fulde hold, og der har været en coronahåndteringssnak i huset om, 

hvordan det skal håndteres, når der kommer mere smitte i samfundet. Der bliver lavet 14 dages 

aftaler i den kommende tid. 

• Almendelen er i gang med at planlægge sundhedsugen i uge 40, og her bliver holdt en lille lokal 

motionsdag om fredagen på de enkelte årgange. Husk, at mødetiden i skolen er kl. 8-12 om 

fredagen. Fritidshjem og klub har åbent fra kl. 12. Fra mandag til torsdag følger eleverne mødetiden 

i deres skema – dog har 4.-6. kl. fri kl. 13.50 alle disse dage. 

• Almendelen planlægger også Bogens dag, som afholdes d. 22.10. 
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• Der bliver afholdt forældremøder i øjeblikket både i almendelen og i specialklasserækken. 

 

C: Skolebestyrelsesformanden 

• Vi har ansat en ny børnehaveklasseleder, som allerede kunne begynde 1.9. 

• Nikolaj har sendt materiale om introkurser til de nye medlemmer af bestyrelsen.  

 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt (byggeri, ansættelse, trafik)  

Trafikudvalget v. Brian:  

Østerbro lokalråd har taget kontakt til Brian og inviteret til et møde med lokaludvalget om 

Strandboulevardens omdannelse med bl.a. ny cykelsti. Brian kunne desværre ikke deltage – men 

lokaludvalget vil sende noget materiale. 

Planen er, at der skal lægges to vejbaner sammen fra Løgstørgade til Nrd. Frihavnsgade med et grønt 

område i den ene halvdel af boulevarden. Det bliver desværre ikke ud for skolen. Her kommer en cykelsti 

på hver side af vejen.   

Bestyrelsen talte om, at det ville være godt med et skilt/blink ved skolen, så trafikanter bliver 

opmærksomme på, at der ligger en skole. 

Der blev ligeledes spurgt til, om taxabanen kan flyttes. Taxabanen har dog haft den placering i utroligt 

mange år, så det er nok ikke så realistisk at kunne få den rykket. 

Flere forældre oplever, at der er trafikkaos på Hospitalsvej i morgenstunden, hvilket også er blevet 

forstærket af vejarbejdet derude. 

Trafikpolitikken er på som punkt på det kommende bestyrelsesmøde. 

 

4. Lejrskole 20-21 (D+B) (5 min – 17.25-17.30) 

I relation til forsigtighedsprincip i en coronatid skal bestyrelsen drøfte og beslutte, om 6.- + 7. årgang skal 

sendes på lejrskole sammen i uge 41 som planlagt. Danhostel i Helsingør har oplyst, at de har holdt åbnet 

for lejrskole hele tiden efter sommerferien. De siger, at faciliteter er i orden, og at de kan håndtere 

coronarestriktionerne, fx er der4-6 mands soverum samt telte udenfor til spisning. 
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Lige nu er der ingen restriktioner om, at en skole ikke må tage på lejrskole. Det er op til skoleledelserne. Der 

er dog skoler i området, som i øjeblikket lader være. Personalet er med på at gennemføre lejrskolerne med 

de restriktioner, der må blive brug for. 

 

Kommentarer fra forældrerepræsentanterne om, hvorvidt vi skal gennemføre lejrskolerne, medmindre der 

kommer en ordre om, at vi ikke må i KK, så bliver lejrskolerne naturligvis aflyst. 

• Klubben har lige været samme sted måske med 35 elever til sammen, og det gik godt. 

• Det er betryggende at vide, at Danhostel har klasser løbende, og at det bliver brugt pt. 

• Det er vel ikke så anderledes smittemæssigt, end når eleverne er på skolen. 

• Sovesituationen kan godt håndteres i de mindre grupper inden for klassen. 

 

Forældrerepræsentanterne i bestyrelsen støtter op om, at klasserne kan tage på lejrskole. Det skal dog 

være muligt at sige fra som familie. Skolen vil dog ikke kunne tilbyde andet undervisningen, så forældre vil 

skulle hjemtage undervisningsforpligtelsen lige som, når der afholdes ferie uden for skoleferierne. Det er 

også vigtigt, at forældre skal være bekendt med, at de skal kunne hente deres børn hjem fra lejrskolen, hvis 

deres barn bliver syg. Det skal også meldes ud, at lejrskolen kan blive aflyst/afbrudt, hvis personalet bliver 

syge.  

Det blev besluttet, at lejrskolerne kan gennemføres - med mindre der kommer en udmelding oppefra om, 

at det ikke kan lade sig gøre. 

Ledelsen skriver ud, hvis vi vælger ikke at tage af sted på lejrskole med begrundelse for, hvorfor aflysningen 

finder sted. 

 

5. Udpegning af KKFO-repræsentant i bestyrelsen (B) (5 min – 17.30-17.35) 

Bestyrelsen besluttede, at Mads Hey bliver bestyrelsens repræsentant, som varetager KKFO-delen og 

deltager i forældrerådet i KKFO. Mads vil kunne uddelegere opgaver til andre i løbet af året.  

Bestyrelsen tager valg som KKFO-repræsentant op igen til skolestart21-22.  

 

6. Legeplads – hvad gør vi med den natlige hærgen og den efterfølgende oprydning? (D) (5 min – 17.35-

17.40) 

Nikolaj introducerede til dette punkt: 



 

 

SKOLEN PÅ 

STRAND 

BOULEVARDEN 
 

Strandboulevarden 47B 

DK-2100 København Ø 

 

Tel 33 66 24 73 

sps.skoleporten.dk 

 

Udearealet på skolen bliver brugt til mange ungdomsfester især i weekender med godt vejr. Heraf følger 

smadrede flasker, gaspatroner og skrald, der flyder rundt på legepladsen. Der bliver muligvis også benyttet 

andre stoffer. Klubben, som er der i aftentimerne, har iagttaget, at der er en del 12-14-årige. Derfor har 

Klubben i samarbejde med SSP en indsats i denne weekend. Lars er indkaldt til møde torsdag i næste uge 

med SSP, områdeledelse og klubben om, hvordan der kan sættes ind mod dette. 

 

Nikolaj fortæller, at der indimellem er optræk til ballade, når man som forældre er ovre på legepladsen sent 

om aftenen med sine børn i weekenden. Det ser ud til, at det foregår i værkstedsgården. Der er smadrede 

flasker overalt. Der lugter af urin – og der er fundet afføring. Mønsteret er, at det bliver vildere og vildere 

hen ad aftenen. Hvordan stopper man dette mønster, inden det er gået for vidt? Legepladsen er tæt på 

ubrugelig lørdag-søndag i dagtimerne pga. de smadrede ting. 

Det er et kæmpearbejde for skolens gårdmand at rydde op efter denne hærgen særligt mandag morgen. 

Gårdmandskorpset bruger måske to timer til at ordne gården efter en varm aften. 

 

Bestyrelsen drøftede, hvad vi som skole kan gøre for at komme denne hærgen til livs. Der fremkom 

følgende kommentarer: 

• Kan man spærre noget af? Stillegården? Hallens tag? Så det kun er det mere åbne gårdmiljø der er 

tilgængeligt om aftenen. Dette område er måske ikke så attraktivt for de unge at befinde sig i. 

• Ledelsen kan igen give bekymringerne opad i forvaltningen og til gårdmandskorpsets ledelse. Det er 

allerede sket flere gange tidligere. 

• Skolens ledelse har også bedt om, at boldbanen bliver repareret i målene, så den kan lukkes af. Det 

er uafklaret endnu, om der kommer en reparation.  

• I et forældreperspektiv vil det også være utroligt ærgerligt, hvis legepladsen blev lukket for 

offentligheden, da legepladsen virkelig har været et løft for lokalområdets familier og børn efter 

skoletid. 

• Hvis det er skolens elever, som kommer og hærger om aftenen – så kunne der blive lavet et 

forældrekorps, som runderer på legepladsen med en gul vest. 

• Det kunne også være Natteravnene.  

 

Bestyrelsen får en melding, når Lars har været til møde torsdag i næste uge med SSP, områdeledelsen og 

klubben. 

Sandra tager kontakt til Natteravnene i København.  

Punktet følges op på næste bestyrelsesmøde. 

 

7. Mangelfuld rengøring i hallen (D) (5 min – 17.40-17.45) 
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Brian introducerede til dette punkt: 

Der er meget støv og skidt på kanterne ved hallen oppe ved vindueskarmene. Kan der mon sættes en 

hovedrengøring en gang imellem? Det er vigtigt, at det bliver sat i et system, så det sker regelmæssigt og 

automatisk. Det er ikke skolens hal, men det er Kultur- og Fritidsforvaltningen, som har hallen. 

Brian og hans familie kommer en del i hallen efter skoletid med håndboldklubben, og Brians kone har 

skrevet til en instans i Kbh.´s kommune for at få sat gang i rengøringen. Det har dog ikke været muligt at få 

lavet en konkret aftale. 

Bestyrelsen drøftede situationen og besluttede, at ledelsen kontakter Kultur og Fritid for en permanent 

løsning på, hvordan vinduesnicherne kan rengøres. Derudover kontaktes ledelsen af rengøringsgruppen.  

Punktet tages op igen på næste bestyrelsesmøde til orientering omkring tiltagene. 

 

8. Trivselsmåling for elever (O+D) (30 min – 17.55-18.25) 

Mette introducerede kort til trivselsmålingen for 19-20 og til skolens Undervisningsmiljøvurdering, der skal 

udarbejdes i år på baggrund af trivselsmålingen. Personalet tilknyttet de enkelte klasser har fået en 

klasserapport, der har dannet baggrund for en dialog i den enkelte klasse med henblik på konkrete 

indsatser til at forbedre elevtrivselen. Herefter har personalet i almendelen afholdt et personalemøde, hvor 

der samlet blev peget på følgende områder til inkorporering i skolens undervisningsmiljøvurderingsplan: 

o Det gode læringsfællesskab: Kompetenceudvikling for personale – arbejde med ro, 

fordybelse og samværsrutiner i klasser og på årgangen 

o Elevdemokratisk dannelse og elevrådsarbejde: Ny organisering, elevers indflydelse og 

medbestemmelse – herunder it-ambassadører, legepatrulje, store/lillevenner 

o Trivsel – vores værdipind: At skabe sikkerhed i fællesskabet, at turde sige noget, 

legegrupper i frikvarterer (de små) – buddies til nye elever  

o Opbygning af et attraktivt læringsmiljø i udskolingen i almen 

o Indeklima – varme/ kulde – frisk luft – udeskole – friluftsliv 

o Rene toiletter 

Forslag fra bestyrelsen til inddragelse i undervisningsmiljøvurderingsplanen: 

• Lokaler med kulde-varme-problematikker: Der er i øjeblikket et klimaprojekt i Københavns 

Kommune, som skolen deltager i. Den dårlige kulde/varme-regulering skyldes til dels, at der er 

monteret forkerte følere, så det kan der forhåbentligt rådes bod på. Skolens personale og eleverne 

må nok vænne sig til, at der er varmt i april-august, da KK ikke laver forholdsregler fx indsætter 

aircondition. Personalet og klasserne anbefales at rykke undervisning udendørs i skyggen og i god 

luft. 
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• Mobning og trivsel: Brian har gået tallene igennem, og det ser ikke alarmerende ud. Vi ligner en 

almindelig skole. Idealet er, at der ikke er nogen som mistrives eller mobbes. Det ser ud til, at det 

måske kan være en elev pr. klasse, som har det svært. Det skal der tages konkret hånd om. 

• Medbestemmelse: Mange elever føler ikke, at de har medbestemmelse. Måske det er vigtigt at tale 

med eleverne om, hvad de har indflydelse på, og give dem nogle valgmuligheder, når det er muligt. 

Kan han have mere medindflydelse? Fx give et valg mellem tre bøger. 

• Toiletter: Der skal fokus på brugeradfærd. Toiletterne er jo nye og pæne fra morgenstunden. 

• Godt årgangsarbejde: 4.-5. klasse følges flot ad på mange svar. Det er tolkningen, at der er fint 

årgangsarbejde og ensartet skole. 

• I forhold til trivselsmålingerne, er det vigtigst at følge op i de enkelte klasser. Forældre oplever, at 

der bliver fulgt op på forældremøderne, hvilket er godt. 

• Vigtigt med udskoling, fx traditioner målrettet udskoling, fx motionsdag. 

• Trivsel– ensomhed – buddyordning – godt at arbejde videre med det. 

• “Kedeligt”: Vigtigt at reflektere over, hvad det kan have med at gøre, når elever siger, at 

undervisningen er kedelig. Måske dækker kedsomhed over noget andet? 

• Hvorfor lave to elevråd? Er det en automatisk indsats, fordi andre skoler har det? 

 

Det videre forløb: 

Mette vil samle to elever fra det store elevråd samt to elever fra Hafnia, som sammen skal være med til at 

give input til skolens undervisningsmiljøplan. Bestyrelsen orienteres, når planen er færdiggjort. 

 

9.   Eventuelt (5 min. – 18.25-18.30)  

Der var ingen punkter. 

 

10. Familiekurserne og Hafnia Kompetencecenter, en fortælling om familiekursus-arbejdet og 

Kompetencecentret - med rundvisning, v. Rune (O) (30 min – 18.30-19.00) 

Rune fortalte om Familiekursernes arbejde, både om det pædagogiske ståsted samt dagligdags praksis på 

familiekursusholdene. Tak til Rune for den fine gennemgang. 

 

Mødet sluttede kl. 19.00 

Referent: Mette Lund Thomsen 


